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 PROTOKÓŁ NR XL/22 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 28 października 2022 r. 

Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, 

w obradach uczestniczy 15 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XL Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Iwona Kalinowska, 

8. Radna Grażyna Kubiak, 

9. Radna Anna Kulesza 

10. Radny Mirosław Nos, 

11. Radna Anna Petelska, 

12. Radna Dorota Popławska, 

13. Radna Małgorzata Popławska, 

14. Radna Monika Ratyńska, 

15. Radny Wysocki Andrzej. 

(Listy obecności radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów stanowią kolejno załącznik Nr 2,3 i 4 do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad 

XXXIX Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Podsumowanie współdziałania LGD Puszcza Knyszyńska z Gminą Gródek. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2022-2037. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2022 r. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Gródek. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przyjęcia nieruchomości do zasobu Gminy 

Gródek. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez Gminę Gródek. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w Nowej Woli. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu Współpracy Gminy Gródek z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2023 r. 

14. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Gródek w roku szkolnym 2021/2022. 

15. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy 

i Wójtowi Gminy, stosownie do art. 24h ustawy o samorządzie gminnym. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Świsłocz”. 

18. Pytania i wnioski radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Przyjęcie protokołu obrad XXXIX Sesji Rady Gminy Gródek. 

21. Zamknięcie obrad. 

(Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są j jakieś pytania bądź uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Wobec braku pytań i uwag odczytał porządek obrad, a następnie poddał go pod głosowanie 

jawne. 

Głosowało 15 radnych: 

za - 15,  

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

iż porządek obrad XL sesji Rady Gminy został przyjęty oraz że punkty 1 i 2 porządku obrad zostały 

zrealizowane. 

 

Ad. 3 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu) 

Ad. 4 

Pan Adam Kamiński Prezes Zarządu Lokalnej Grupy Działania – Puszcza Knyszyńska 

przedstawił prezentację na temat współdziałania LGD Puszcza Knyszyńska z Gminą Gródek. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę. 
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Po przerwie Rada Gminy wznowiła obrady. 

Radna Iwona Kalinowska opuściła salę. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata 2022-2025 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2037, radni otrzymali  

wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie, zwrócił się do Skarbnika Gminy 

o omówienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska wskazała, iż aktualizuje się dane w zakresie dochodów  

i w zakresie wydatków zawarte w tym dokumencie, w odniesieniu do dotychczasowych zmian budżetu 

gminy, które związane były z bieżącym funkcjonowaniem jednostek budżetowych, udzielonymi  

i otrzymanymi dotacjami oraz środkami na realizacje zadań własnych i zleconych. Ponadto, 

na podstawie informacji Ministerstwa Finansów z 9 września bieżącego roku zwiększa się plan 

dochodów bieżących o kwotę 2 888 419 zł jako dodatkowe dochody gminy z tytułu udziału we 

wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych. Z uwagi na wprowadzenie tych dochodów 

deficyt budżetu zmniejsza się do poziomu 654 903,10 zł i nie wystąpi konieczność zaciągania kredytu 

długoterminowego w bieżącym roku budżetowym. W zakresie przedsięwzięć ujętych w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej aktualizuje się wartości odnośnie wydatków na rok 2022 i 2023 w zakresie 

realizacji zadania inwestycyjnego „Zagospodarowanie terenu wokół Góry Zamkowej i przebudowa 

ulicy Zamkowej”. Z uwagi na zwiększenie limitu wydatków w bieżącym roku do kwoty 637 993 zł, 

a na rok 2023 zmniejszono do poziomu 319 657 zł. Ponadto, wprowadza się nowe przedsięwzięcie 

pod nazwą „Przebudowa wraz z rozbudową budynku użyteczności publicznej Urzędu Gminy Gródek” 

dofinansowanego z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych.  

Wartość zadania wstępnie oszacowano na poziomie ponad 7,5 miliona zł., z czego w 2022 r. należy 

zaktualizować kosztorysy inwestorskie i ogłosić postępowanie przetargowe. Na 2023 r. zaplanowano 

wydatkować kwotę 4,5 miliona zł, a pozostałą wartość 3 miliony zł. w 2024 r. Ponadto, urealnia się 

wysokość wydatków na obsługę długów w roku 2022 na podstawie szacowania wydatków z tytułu 

odsetek do końca roku. W latach kolejnych zwiększa się wydatki. Odpowiednio w 2023 r. – kwota 

619 000 zł. Do 2027 r. wydatki maleją o około 10 000 zł. rocznie. Od 2028 r. do 2037 r. oszacowano 

kwotę od 460 000 zł do 350 000 zł z uwagi na ostatni wykup obligacji przypadający na rok 2027. Długi 

okres prognozowania obarczony jest bardzo wysokim ryzykiem błędu, stąd takie kwoty w pozycji 2.1.3, 

czyli wydatki na obsługę długu. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek na lata  

2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2037. 

Głosowało 13 radnych:  

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 
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nieoddany głos – 2. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gródek 

na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2037, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/337/22 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gródek na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2037, stanowi 

załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu) 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2022 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie, zwrócił 

się do Skarbnika Gminy o omówienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Marta Popławska wskazała, wprowadzone zmiany w budżecie: 

1) na podstawie informacji Ministerstwa Finansów z dnia 9 września 2022 r. zwiększa 

się plan dochodów bieżących o kwotę 2 888 419 zł jako dodatkowe dochody 

gminy z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych, 

2)  na podstawie wniosku Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku 

z dnia 8 września 2022 r. o zabezpieczenie dodatkowych środków własnych z przeznaczeniem 

na wypłatę dodatków mieszkaniowych jako zadania własnego gminy, zgodnie z ustawą 

z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych zwiększa się plan wydatków 

jednostki o 10 000 zł., 

3) na podstawie wniosku Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku 

z dnia 11 października 2022 r. o zmiany w planie wydatków, 

4) na podstawie wniosków Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku 

z dnia 14 i 19 października 2022 r. o zabezpieczenie dodatkowych środków własnych 

z przeznaczeniem na poniesienie odpłatności za pobyt mieszkańców gminy w domach pomocy 

społecznej. Wobec powyższego zwiększa się plan wydatków jednostki o 21 840 zł., 

5) na podstawie wniosku Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Gródku z dnia 18 

października 2022 r. o zmiany w planie dochodów i wydatków, 

6) na podstawie porozumienia zawartego między Gminą Gródek a Ministrem Edukacji i Nauki 

na realizację zadania polegającego na przygotowaniu i przeprowadzeniu w trakcie roku 

2022 zgłoszonych przez dyrektorów szkół, dla których organem prowadzącym jest gmina 

Gródek wycieczek szkolnych w ramach przedsięwzięcia "Poznaj Polskę". Wobec powyższego 

zwiększa się plan dochodów budżetu o kwotę 10 000 zł jako dotacja, ponadto plan dochodów 

Szkoły Podstawowej w Gródku o kwotę 11 402 zł jako wkład własny, a plan wydatków Szkoły 

Podstawowej zostaje zwiększony w kwotę 21 402 zł, 

7) na podstawie wniosku Zarządu Powiatu Białostockiego o zwiększenie pomocy finansowej  

na dofinansowanie rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych z uwagi na 

uczestnictwo w zajęciach z dniem 1 września br. kolejnego mieszkańca gminy Gródek. Wobec 

powyższego zwiększa się plan wydatków powierzonych Urzędu Gminy Gródek o kwotę 446,22 

zł. Aktualizuje się także załącznik Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych 

z budżetu gminy w 2022 r., 

8) zwiększa się plan dochodów budżetu o kwotę 60.513 zł oraz plan wydatków o kwotę 60 513 zł 

i w klasyfikacji 92120§6059 o kwotę 10 679 zł z uwagi na zwiększenie wydatków zadania 

inwestycyjnego "Zagospodarowanie terenów wokół Góry Zamkowej i przebudowa ulicy 
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Zamkowej". Powyższe zwiększenie związane jest z rozbiórką istniejącego budynku 

murowanego oraz wynagrodzeniem za pełnienie nadzoru archeologicznego, 

9) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa wraz z rozbudową budynku 

użyteczności publicznej Urzędu Gminy Gródek” z planem wydatków do poniesienia 

w bieżącym roku na poziomie 8 000 zł. Zadanie otrzymało dofinansowanie ze środków 

Programu Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Z uwagi 

na planowane ogłoszenie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego niezbędne jest 

zaktualizowanie kosztorysów inwestorskich, 

10) na podstawie zawartej umowy w sprawie wysokości i trybu przekazywania w 2022 r. środków 

z Funduszu Pracy z przeznaczeniem dla gmin na dofinansowanie pracodawcom kosztów 

kształcenia młodocianych pracowników, zwiększa się plan dochodów budżetu oraz plan 

wydatków Urzędu Gminy Gródek o kwotę 16.987 zł. 

11) na podstawie wniosku Komendanta Wojewódzkiego Policji i wcześniejszych ustaleń na 

posiedzeniach Rady Gminy Gródek zwiększa się plan wydatków o kwotę 22 000 zł tytułem 

dofinansowania zakupu samochodu służbowego Policji na użytek Komisariatu Policji 

w Zabłudowie z docelowym przeznaczeniem dla Posterunku Policji w Gródku, 

12) wprowadza się zakup inwestycyjny pn. „Zakup kolektora słonecznego" o wartości 10 000 zł.  

Zakup konieczny jest ze względu na utrzymanie trwałości projektu pn. "Energia 

odnawialna - kolektory słoneczne i instalacje fotowoltaiczne w Gminie Gródek” realizowanego 

w latach 2018-2019, 

13) zwiększa się plan wydatków o kwotę 6 000 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie 

wspierania i upowszechniania kultury fizycznej. Aktualizuje się załącznik Zestawienie 

planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2022 r., 

14) aktualizuje się załącznik Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy 

w 2022 r. w zakresie dotacji wypłacanej Stowarzyszeniu „Załuki nad Supraślą" prowadzącemu 

Niepubliczną Szkołę Podstawową w Załukach na dodatkowe zadania oświatowe związane 

z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy 

(sfinansowano ze środków z Funduszu Pomocy). Plan wydatków był zwiększany na podstawie 

otrzymywanych środków z Funduszu Pomocy, 

15)  na podstawie wyjaśnień Ministerstwa Finansów odnośnie klasyfikowania dochodów  

i wydatków w zakresie realizacji wypłaty dodatku węglowego, dokonuje się zmiany w planie 

dochodów budżetu z klasyfikacji 85295§0970 na klasyfikację 85395§2180 kwota 871 341,89 

zł oraz przenosi się wydatki Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku z klasyfikacji 

85295 do klasyfikacji 85395, kwota łączna 871 341,89 zł,  

16) Ponadto, dokonuje się zmian planu wydatków Urzędu Gminy Gródek m.in. na obsługę długu 

w klasyfikacji 75702§8110 kwota 235 000 zł, bieżące utrzymanie dróg gminnych, usługi energii 

i dystrybucji energii elektrycznej, zakupy materiałów i wyposażenia (zakup oleju opałowego do 

kotłowni w budynku GCK w Gródku) i inne niezbędne wydatki. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Gródek na 2022 r. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Gródek na 2022 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/338/22 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2022 r., stanowi załącznik 

Nr 7 do niniejszego protokołu) 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie 

Gminy Gródek, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie opłaty targowej na 

terenie Gminy Gródek. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie opłaty 

targowej na terenie Gminy Gródek, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/339/22 Rady Gminy Gródek w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Gródek, stanowi załącznik Nr 8 

do niniejszego protokołu) 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie pozbawienia statusu 

pomnika przyrody, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie pozbawienia statusu 

pomnika przyrody. 
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Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

pozbawienia statusu pomnika przyrody, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/340/22 Rady Gminy Gródek w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody, stanowi załącznik Nr 9 

 do niniejszego protokołu) 

Ad. 9  

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od 

ceny nieruchomości, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie, natomiast 

zmieniony projekt niniejszej uchwały przed dzisiejszym posiedzeniem. W związku z tym, zwrócił się 

do podinspektora Pauliny Cybulin o omówienie. 

  podinspektor Paulina Cybulin wskazała, iż niniejszy projekt uchwały różni się względem 

przedstawionego tym, że dotyczy jednej, a nie dwóch nieruchomości lokalowych. Z uwagi  

na indywidualny charakter sprawy, jej rozstrzygnięcie w drodze aktu prawnego również należy 

rozpatrzeć w drodze odrębnej uchwały. Przedstawiony dzisiaj projekt uchwały dotyczy lokalu 

mieszkalnego numer 18 w budynku przy ulicy Przechodniej 3 w Gródku o łącznej wartości 72 850 zł. 

Zarządzeniem Nr 340/22 z dnia 11 października 2022 r. Wójt Gminy Gródek przeznaczył do sprzedaży 

między innymi przedmiotowy lokal mieszkalny. Na podstawie art. 34 ust. 4 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami zawiadomieniem Wójta Gminy Gródek z dnia 11 października 2022 r. 

poinformowano najemcę tego lokalu o przysługującym pierwszeństwie w nabyciu nieruchomości, pod 

warunkiem złożenia stosownego wniosku o jego nabycie w terminie 30 dni od dnia otrzymania 

zawiadomienia. W dniu 19 października tego roku do tutejszego Urzędu wpłynął wniosek najemcy 

o bezprzetargowe nabycie przedmiotowego lokalu. W złożonym wniosku najemca wnioskuje o płatność 

jednorazową, przy jednoczesnym udzieleniu przysługującej bonifikaty z uwagi na ponad 

trzydziestopięcioletni okres najmu nabywanego lokalu mieszkalnego. Zgodnie z art. 68 ust. 1 pkt 7 

wyżej przywołanej ustawy, Rada Gminy może podjąć uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty od 

ustalonej ceny sprzedaży, jeżeli nieruchomość sprzedawana jest jako lokal mieszkalny. Na podstawie  

§ 11 ust. 1 litera d uchwały Nr XXI/161/12 Rady Gminy Gródek z dnia 27 czerwca 2012 r. w sprawie 

określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony, w przypadku gdy 

najemca ubiegający się o nabycie wynajmowanego lokalu legitymuje się ponad trzydziestoletnim 

okresem najmu to za zgodą Rady Gminy Gródek, wyrażoną w drodze uchwały, może zostać udzielona 

bonifikata w wysokości pięćdziesięciu procent, jednakże przysługuje ona tylko w przypadku, gdy 

nabywca dokona jednorazowej zapłaty ceny sprzedaży. 

 Przewodniczący Rady zapytał o drugi lokal mieszkalny. 

 podinspektor Paulina Cybulin odpowiedziała, że najemca drugiego lokalu mieszkalnego 

zgłosił konieczność zmiany przedłożonego wniosku o jego nabycie, dlatego ewentualna uchwała 

w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny zbycia tego lokalu zostanie przedstawiona na kolejnej sesji, 

po uprzedniej zmianie tego wniosku. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty 

od ceny nieruchomości. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/341/22 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości, stanowi załącznik  

Nr 10 do niniejszego protokołu) 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przyjęcia 

nieruchomości do zasobu Gminy Gródek, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie nieodpłatnego 

przyjęcia nieruchomości do zasobu Gminy Gródek. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

nieodpłatnego przyjęcia nieruchomości do zasobu Gminy Gródek, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/340/22 Rady Gminy Gródek w sprawie nieodpłatnego przyjęcia nieruchomości do zasobu Gminy Gródek, 

stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez 

Gminę Gródek, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  
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Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez 

Gminę Gródek. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

prowadzonych przez Gminę Gródek, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/343/22 Rady Gminy Gródek zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez Gminę Gródek, stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego 

protokołu) 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli, została podjęta. 
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(Uchwała Nr XL/344/22 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli, stanowi załącznik 

Nr 13 do niniejszego protokołu) 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy 

Gminy Gródek z Organizacjami Pozarządowymi na 2023 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie Programu 

Współpracy Gminy Gródek z Organizacjami Pozarządowymi na 2023 r. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

Programu Współpracy Gminy Gródek z Organizacjami Pozarządowymi na 2023 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/345/22 Rady Gminy Gródek w sprawie Programu Współpracy Gminy Gródek z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2023 r., stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu) 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Radni otrzymali Informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych Gminy Gródek w roku szkolnym 2021/2022, która była przedmiotem wspólnego 

posiedzenia komisji Rady Gminy w dniu 24 października 2022 r. Następnie zapytał, czy są jakieś 

pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. Wobec braku pytań i uwag, stwierdził, iż przedmiotowa 

informacja została przyjęta. 

(Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Gródek w roku szkolnym 2021/2022, stanowi załącznik Nr 15 do 

niniejszego protokołu) 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Radni otrzymali Informację w sprawie oświadczeń 

majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy i Wójtowi Gminy, stosownie do art. 24h 

ustawy o samorządzie gminnym. Następnie zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi do przedłożonej 

informacji. Wobec braku pytań i uwag, stwierdził, iż przedmiotowa informacja została przyjęta. 

(Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy i Wójtowi Gminy, stosownie 

do art. 24h ustawy o samorządzie gminnym, stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu) 
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Ad. 16 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Grzegorz Borkowski, poinformował 

zebranych, że w dniu 12 sierpnia 2022 r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrzyła petycję 

przesłaną Przewodniczącemu Rady Gminy Gródek w dniu 1 sierpnia 2022 r. przez pana Janusza Króla. 

Komisja w pierwszej kolejności dokonała kontroli petycji pod względem formalnym, tj. dokonała 

sprawdzenia, czy spełnia ona wymagania opisane w art. 4 ustawy o petycjach. W wyniku podjętych 

czynności ustalono, że petycja z dnia 1 sierpnia 2022 r. spełnia wymagania formalne stawiane petycjom 

wnoszonym przez osoby fizyczne. Została ona także wniesiona w interesie publicznym. Komisja w toku 

prowadzonego postępowania ustaliła, że zgodnie z artykułem 5b o samorządzie gminnym, Rada Gminy 

może wyrazić zgodę na utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy na wniosek podmiotów 

reprezentujących zainteresowane środowiska, w szczególności organizacji pozarządowym lub 

podmiotów określonych w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

działających na terenie danej gminy, samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu 

danej gminy. Komisja stwierdziła, że z treści petycji nie wynika, że młodzież z gminy Gródek jest 

zainteresowana utworzeniem Rady, a wnioskodawca działa w jej imieniu. Ponadto ustalono, że również 

podmioty wymienione w artykule 5b ust. 2 pkt 2, lit. a ustawy o samorządzie gminnym nie wyraziły 

woli utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. Jednocześnie Komisja zwraca uwagę, że w gminie Gródek 

młodzież ma możliwość nie tylko uczestniczyć w obradach Rady Gminy i Rad Sołeckich, ale również 

poprzez Radnych i Sołtysów zgłaszać wnioski i postulaty w sprawach dla niej istotnych oraz aktywnie 

brać udział w życiu społeczności lokalnej. W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

proponuje nie uwzględnić petycji wniesionej przez pana Janusza Króla. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/346/22 Rady Gminy Gródek w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy, Kopia Petycji z dnia 1 sierpnia 2022 r. oraz Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie petycji wniesionej 

przez Janusza Króla, a dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy stanowi odpowiednio załącznik Nr 17, 18 i 19 do 

niniejszego protokołu) 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenia Związku 

Powiatowo-Gminnego „Świsłocz”, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii komisji. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Grzegorz Borkowski, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Świsłocz”. 

Głosowało 14 radnych:  

za – 12, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 2, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Świsłocz”, została podjęta. 

(Uchwała Nr XL/347/22 Rady Gminy Gródek w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Świsłocz” oraz Projekt 

Statutu Związku Powiatowo-Gminnego stanowią odpowiednio załącznik Nr 20 i 21 do niniejszego protokołu) 

Ad. 18 

 Radny Jerzy Gryc zadał pytanie Kierownikowi Komunalnego Zakładu Budżetowego 

w Gródku odnośnie tego, że KZB w Gródku jest dłużny wspólnotom mieszkaniowym na dzień 

dzisiejszy 23 680 zł. Mieszkańcy tych wspólnot muszą kupować olej opałowy w celu ogrzania 

mieszkań. Kiedy te pieniądze zostaną przelane na konto wspólnot? 

 Kierownik Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku Mirosław Gryko powiedział, 

że ma świadomość tego komu, ile zalegamy z zapłatą. W przypadku wspólnot mieszkaniowych 

wystąpiliśmy o prolongatę i dostaliśmy zgodę na rozliczenie się do końca listopada 2022 r. 

Radny Grzegorz Borkowski zwrócił się z prośbą o interwencję w związku z kolejką TIR-ów. 

Minięcie się jest bardzo problematyczne. Ta droga stała się naprawdę bardzo niebezpieczna.  Zwracam 

się z prośbą, żeby Państwo jakoś reagowali, czy też zdyscyplinowali tych kierowców, żeby się ustawiali, 

żeby można było w miarę bezpiecznie przejechać. 

Zastępca Komendanta Placówki Straży Granicznej w Bobrownikach Katarzyna 

Murawska powiedziała, że zarówno Policja jak i Straż Graniczna pełni służbę w terenie, także 

w Bobrownikach. Co do zasady, naszym głównym zadaniem jest ochrona granicy państwa. W tę kolejkę 

wyjeżdżamy, zarówno my, jak i policjanci, i ustawiamy ją, ale zdajecie sobie również Państwo sprawę 

z tego, że bezwładność kolejki samochodów ciężarowych, jak już jeden wyjedzie i się ustawi w tym 

drugim pasie, jest ogromna. To nie jest tak, jak z samochodom osobowym, że można to szybko 

i w miarę dobrze poustawiać. Trzeba dużo zaangażowania i czasu, żeby tak naprawdę to naprawić. Jeżeli 

mamy siły i środki to działamy, jak możemy. 

Radna Alina Gościk podziękowała za poszerzenie i wyrównanie fragmentu drogi w Wiejkach 

i kawałku drogi przy jeziorze Wiejki. Następnie, zwróciła się z prośbą o podsypywanie, wyrównywanie 

i modernizację dróg w miejscowości Wiejki i Podozierany. Radna zawnioskowała też o uwzględnienie 

w budżecie środków na zamontowanie tabliczek z numeracją domów w miejscowości Wiejki. Ponowiła 

także wniosek o utworzenie profilu Gminy Gródek na Facebooku. Z powodzeniem swoje profile 

prowadzi powiat białostocki, sołectwo Załuki, sołectwo Wiejki. Myślę, że mieszkańcy częściej 

korzystaliby z Facebooka, niż ze strony internetowej. Na takim oficjalnym profilu, moderatorami byłoby 

kilka uprawnionych osób, więc nie sądzę, że trzeba by było zatrudniać dodatkową osobę, która by 

wprowadzała informacje. Kolejna propozycja to kolejna edycja przyznania nagrody Wójta Gminy 

Gródek Biały Gryf. Na terenie gminy Gródek jest jeszcze wiele osób zasługujących na wyróżnienie. 
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Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że obecnie sytuacja związana z koronawirusem 

ustabilizowała się, więc można brać pod uwagę organizację tego rodzaju konkursów. W regulaminie 

konkursu są określone terminy. Obecnie mamy już listopad, ale rozważę ogłoszenie tego konkursu 

w najbliższym możliwym terminie. W odniesieniu do propozycji utworzenia profilu na Facebooku 

odpowiedział, iż rozważamy taką możliwość, aby to zorganizować. Jednakże, komuś to zadanie 

musiałoby to zostać powierzone. Jakby ktoś zechciał przeanalizować zakres czynności każdego 

pracownika Urzędu to naprawdę ciężko byłoby komukolwiek to zadanie zlecić. Pomimo że są to, tak 

jak pani radna mówi, doraźne sprawy to powinno się taki profil prowadzić porządnie. Mamy stronę 

internetową i wydaje mi się, że najistotniejsze sprawy można tam znaleźć. Natomiast każdy wniosek, 

należy rozpatrzeć. Jeżeli chodzi o tabliczki, z tego co się orientuję to chyba właśnie Wiejki są w kolejce 

do tego, żeby biorąc pod uwagę rozproszenie tej miejscowości, te tabliczki zamontować.  Równanie 

i podsypanie w najbliższym czasie, jeżeli nie zostało wykonane to na dniach zostanie zrobione.  

Radny Andrzej Wysocki zawnioskował o to, żeby podrównać drogę do Kolonii Mieleszki. 

Druga poruszona sprawa dotyczyła ostatnich wydarzeń w miejscowości Widły. Może należałoby 

zwrócić się do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o ustawienie znaku stop od wyjazdu  

z Żedni, albo zastosowanie innego rozwiązania. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że mamy do czynienia z dwoma kategoriami 

dróg, drogą krajową i drogą wojewódzką. Zdarzeń w tamtym miejscu jest sporo, czasami dzień po dniu. 

Natomiast są różne opinie na temat tego z jakich powodów te zdarzenia mają miejsce. Między innymi 

dlatego, że po drodze krajowej jeżdżą samochody ze znacznym przekroczeniem prędkości. Niemniej 

jednak należy coś w tym zakresie zrobić. Moim zdaniem mogłoby się sprawdzić w tej sytuacji 

ostrzeżenie o wypadkach, bo to właśnie oznaczają czerwone paski na jezdni, że jest dużo zdarzeń, dużo 

wypadków i kolizji. 

 Radna Dorota Popławska zawnioskowała o podsypanie i wyrównanie części ulicy 

Michałowskiej (od cmentarza prawosławnego uliczka w lewo). Tam, mieszkańcy sami naprawiają ten 

odcinek.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przyznał, że wniosek jest słuszny. 

Radny Mirosław Nos wracając do sytuacji na drodze krajowej, poruszył temat rowerzystów na 

tej drodze. Szczególnie w sobotę i niedzielę, stwarzają ogromne zatory i kolejki. Jest tam bardzo, ale to 

bardzo niebezpieczne. Lepiej byłoby, gdyby rowerzyści tędy nie jeździli, a udali się na przykład na trasy 

do Supraśla. W Bobrownikach mamy jedyne otwarte przejście, w związku z tym, ruch jest duży, 

a poruszanie się po tej trasie rowerzystów jest przynajmniej niebezpieczne i koliduje z płynnością ruchu. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że tak na szybko interpretując kwestie związane 

z poruszaniem się rowerzystów po DK65, uważam, że niestety, nie można im tego zakazać. Droga jest 

po to, żeby po niej jeździć. Kiedyś nie było ścieżek rowerowych i rowerzyści jeździli, niezależnie od 

tego, jaki był ruch i jaka sytuacja. Następnie poinformował, że co najmniej dwukrotnie, po rozmowach 

z panem dyrektorem Generalnych Dróg Krajowych, doszliśmy do wniosku, że ta droga spełnia warunki 

i wymogi do tego, żeby utworzyć tam ciąg pieszo-rowerowy – CPR. Taki wniosek do pana Ministra 

Infrastruktury został skierowany z akceptacją pana dyrektora Generalnych Dróg Krajowych. 

Na ten wniosek do tej pory jeszcze żadnej odpowiedzi nie otrzymałem. Monitorujemy tę sprawę. 

Radna Anna Petelska podziękowała za podsypanie drogi w Królowym Stojle. Zapytała jednak 

o to czym jest podsypywana, że nie ma odpowiedniego efektu? Pani sołtys powiedziała, że jest 

wysypywany piasek, a po deszczu było bardzo ciężko wjechać. Droga powinna być podsypywana 

odpowiedniej jakości żwirem.  
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Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że trudno ocenić jakość żwiru bez wizji lokalnej  

z pracownikiem. Czasami zdarza się, że żwir jest z gliną. Zagliniony żwir spełnia z jednej strony 

pozytywną funkcję, a z drugiej strony negatywną. W przypadku kałuż, gdy grunt jest piaszczysty to 

woda się wchłania. Natomiast jeżeli żwir jest zagliniony to nie przepuszcza tak wody. Są plusy i minusy, 

czasami trudno jest dopasować materiał do warunków danej drogi. Drogi polne i dojazdowe mają to do 

siebie, że są szutrowe. W przypadku Królowego Stojła, pamiętam, że sypaliśmy czasami co miesiąc. 

Czasami samo podsypanie nic nie daje. Być może konieczne będzie wybranie gruntu i zagęszczenie go 

kruszywem. Musimy ocenić sytuację, żeby ewentualnie ująć tę drogę w planach do żwirowania.  

Ad. 19 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza chcielibyśmy poprosić Państwa Sołtysów, ale również 

Radnych, żeby w jak najskuteczniejszy sposób obwieścić wśród mieszkańców w poszczególnych 

miejscowościach w naszej gminie, poprzez powieszenie plakatów, które przygotowaliśmy, na tablicach 

ogłoszeń, ale także dotarcie do mieszkańców bezpośrednio. Mamy zadanie, aby zebrać dane dotyczące 

osób zainteresowanych w naszej gminie zakupem węgla w cenie preferencyjnej. Mamy krótki termin 

na złożenie zapotrzebowania, a po tym będzie już możliwe podejmowanie dalszych kroków, o których 

zaraz poinformuje Państwa Sekretarz Gminy.  

Sekretarz Gminy Roman Łoziński poinformował sołtysów, że zostaną im przekazane na 

koniec posiedzenia pakiety z informacją w sprawie preferencyjnego zakupu węgla oraz po kilka 

egzemplarzy zgłoszeń o zapotrzebowanie. W tej chwili dobiega końca procedura uchwalenia ustawy 

o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych. Zgodnie z tymi założeniami, cały 

czas jeszcze bazujemy na projekcie. Sądzę, że w najbliższych kilku dniach ta ustawa ostatecznie zostanie 

uchwalona. W tej chwili po rozpatrzeniu przez Senat i zgłoszeniu przez Senat swoich uwag, Sejm będzie 

ostatecznie rozstrzygał i kierował sprawę do podpisu do pana Prezydenta. Proszę Państwa, zgodnie z tą 

ustawą jest założenie takie, że osoby, którym przysługuje dodatek węglowy będą miały prawo zakupić 

węgiel po preferencyjnej cenie, to jest za nie więcej niż dwa tysiące złotych brutto za tonę. 

Zorganizowanie takiej sprzedaży będzie brała na siebie gmina. I żebyśmy mogli zacząć szacować, o 

jakiej skali tutaj będziemy mówili, zamieściliśmy tę informację zamieścili na stronie internetowej 

gminy, poprosiliśmy także o zamieszczenie tego na Facebooku, który prowadzi GCK. Dlatego też 

dodatkowo prosimy Państwa, żebyście z jednej strony wywiesili informację na tablicy ogłoszeń u siebie 

w sołectwie, a niezależnie od tego poinformowali mieszkańców o takiej możliwości. Z chwilą, kiedy 

zostanie już podjęta ustawa i zostanie ona opublikowana, my wtedy poinformujemy Państwa, że osoby 

zainteresowane będą zobligowane do złożenia już ostatecznego wniosku z podaniem wszystkich 

danych, jakie są wymagane i złożeniem pewnych oświadczeń. Na tej podstawie będziemy starali się 

pozyskać ten węgiel.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza dodał, aby zwrócić uwagę na termin składania zapotrzebowania 

- do trzeciego listopada. 

Radny Mirosław Nos zapytał o termin na składanie zapotrzebowania. To tylko trzy dni. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa wskazała, że ten termin jest podyktowany tym, że terminy, 

które przewidziane są w projekcie ustawy na razie są bardzo krótkie. Po podpisaniu przez Prezydenta 

i opublikowaniu Gmina, w ciągu trzech dni, ma zamieścić na stronie internetowej informację o tym, 

że przystępuje do sprzedaży węgla dla swoich mieszkańców. Stąd też te terminy są naprawdę 

wyśrubowane i stąd prośba do Państwa, żeby jak najwięcej osób poinformować, że taka możliwość 

będzie istniała. Termin nie jest zależny od nas. Po prostu nie znamy dnia ani godziny, kiedy będziemy 

musieli podjąć czynności zgodnie z ustawą, która jeszcze jest procedowana. 

Sekretarz Gminy Roman Łoziński dodał, że zgłoszenie zapotrzebowania to swego rodzaju 

sondaż. Natomiast z chwilą, kiedy ustawa wejdzie w życie, zostanie określony wzór wniosku i dopiero 
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osoby zainteresowane będą zobowiązane, pomimo że złożą takie zapotrzebowanie, do jego złożenia. 

Zapotrzebowanie, o które prosimy, jest nam niezbędne, żeby się zorientować, o jakiej skali w ogóle 

będziemy mówili. Natomiast, następnym krokiem będzie, z chwilą wejścia w życie ustawy, już 

ostateczne składanie wniosków przez zainteresowanych. I na tej podstawie będziemy dopiero 

uruchamiać całą procedurę m.in. zakup węgla. 

Radna Monika Ratyńska zapytała, czy jeżeli ktoś teraz nie zgłosi się, a później będzie 

zainteresowany, to wniosek będzie przyjęty? 

Sekretarz Gminy Roman Łoziński odpowiedział, że tak. Należy rozróżnić zapotrzebowanie, 

czyli ten sondaż. Odrębną sprawą są wnioski, które dopiero będą podstawą do zakupu węgla 

po preferencyjnych cenach. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa dodała, że jedną stroną jest relacja gmina-człowiek, który 

będzie chciał kupić ten węgiel. A z drugiej strony są czynności, które gmina będzie musiała 

niezwłocznie podjąć po tych trzech dniach. Gmina będzie musiała zawrzeć umowę z tzw. podmiotem 

wprowadzającym węgiel, który będzie wyznaczony przez rozporządzenie, które ma się dopiero 

opublikować, jak będzie ustawa. Zakup węgla będzie dokonany za pieniądze gminne. Nie otrzymamy 

na to dotacji. Dopiero po zakupie dostaniemy zwrot kosztów. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że aby uniknąć sytuacji, w której Gmina zakupi 

węgiel, a później nie będzie chętnych do jego zakupu, dane muszę być w miarę precyzyjne. 

Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk zapytał co z tymi, którzy deklarowali, że palą 

węglem, a teraz nie zgłoszą się do jego zakupu? 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odpowiedziała, że uzyskanie dodatku węglowego nie 

zobowiązuje do zakupu węgla po cenach preferencyjnych, bo być może ktoś już ten węgiel kupił 

wcześniej. 

Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk wskazał, iż w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo 

Komendanta Placówki Straży Granicznej w Bobrownikach, dotyczące nadania imienia placówce Straży 

Granicznej. Jest to prośba skierowana do Rady Gminy o akceptację inicjatywy dotyczącej nadania 

imienia Powstańców Styczniowych placówce Straży Granicznej w Bobrownikach, Podlaskiego 

Oddziału Straży Granicznej imienia Generała Dywizji Henryka Minkiewicza z siedzibą w Białymstoku. 

Pomysł funkcjonariuszy narodził się przy zmianie kategorii placówki oraz z myślą uczczenia 

największego powstania narodowego, powstania styczniowego, które na obecnych terenach 

województwa podlaskiego, między innymi w gminie Gródek, trwało bardzo długo. Mieszkańcy 

pobliskich wsi uczestniczyli w działaniach partyzanckich. W rejonie służbowej odpowiedzialności 

placówki Straży Granicznej w Bobrownikach dochodziło do krwawych bitew i potyczek, między 

oddziałami powstańczymi, a regularnymi wojskami carskimi, to jest w Piereciosach pod Waliłami. Dziś 

możemy dostrzec liczne pomniki, między innymi pomnik Konstantego, Kostusiaka, Linowskiego 

upamiętniające także 150 rocznicę wybuchu powstania styczniowego oraz nieznane groby bohaterów 

tamtych czasów małych ojczyzn. Następnie, odczytał stanowisko Rady Gminy. Nadanie placówce 

Straży Granicznej w Bobrownikach imienia Powstańców Styczniowych nie tylko wyróżniałoby 

placówkę, ale również przypominałoby wszystkim przekraczającym granicę o powstaniu styczniowym.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne stanowisko Rady Gminy, zadając pytanie 

„czy to stanowisko popiera Wysoka Rada?” 

 

 



16 
 

Głosowało 14 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

Nieoddany głos – 1. 

Przewodniczący Rady powiedział, że Rada Gminy Gródek wyraża przekonanie, że realizacja 

wniosku przyczyni się nie tylko do zainteresowania historią powstania, ale również historią gminy 

Gródek, a tym samym do jej promocji zarówno w kraju, jak i za granicą. 

(Wniosek Komendanta Placówki Straży Granicznej w Bobrownikach oraz Stanowisko Rady Gminy Gródek, stanowią 

odpowiednio załączniki Nr 22 i 23 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszym wpłynęło także zaproszenie 

od pani dyrektor Szkoły Podstawowej w Gródku na uroczysty apel z okazji święta szkoły „Dla 

niepodległej”, który odbędzie się 8 listopada o godzinie 10:00, w dużej sali gimnastycznej. W programie 

jest wystąpienie dyrektora szkoły i zaproszonych gości, krótka część artystyczna, otwarcie wystawy 

z okazji 100lecia szkoły, spotkanie przy kawie. Następnie, Przewodniczący Rady zapytał o naprawę 

przejazdu kolejowego na ul. Zarzeczańskiej.  

Radny Grzegorz Borkowski wskazał, iż rzeczywiście stan przejazdu kategorii „d” w ciągu 

drogi powiatowej w kierunku DK65 na linii nieczynnej jest niezadowalający. Myślę, że biorąc pod 

uwagę wzorową wręcz współpracę Gminy z Zarządcą Infrastruktury Kolejowej, pan Wójt powinien 

wystąpić do Zakładu Linii Kolejowych o naprawdę tego przejazdu. Oczywiście trzeba znaleźć na  

o środki i zaplanować w budżecie. 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Gródku Magdalena Łotysz zaprosiła zebranych 

na „Jesień Bardów”, w dniu 30 października. Wystąpi między innymi Todar Vajciuskievic. Zapraszam 

również na uroczyste obchody Dnia Niepodległości w dniu 11 listopada. Odbędzie się wyjście spod 

Orlika, przy Szkole Podstawowej, następnie złożenie wieńców, odśpiewanie hymnu, a następnie udamy 

się do Domu Kultury na akademię przygotowaną przez Przedszkole Samorządowe, Szkołę Podstawową 

oraz grupy działające przy Domu Kultury. Będzie tam miało miejsce także podsumowanie projektu 

„Inicjatywy lokalne mieszkańców gminy Gródek”. Odbyło się siedem różnych inicjatyw. 

Sołtys sołectwa Radunin Janusz Warpechowski zapytał o przyjmowanie jodku potasu. 

Co z dorosłymi powyżej sześćdziesięciu lat? „Czy oni są wliczeni w tak zwane straty zamierzone?” 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa wskazała, że opinia lekarzy, jest taka, że powyżej 

sześćdziesiątego roku życia nie jest wskazane przyjmowanie jodku poasu. Poza tym, zwracamy się do 

wszystkich mieszkańców, którzy mają problemy zdrowotne, przewlekłe choroby, żeby skonsultowały 

przyjmowanie jodku potasu z lekarzem rodzinnym. W momencie, kiedy będzie ogłoszony alarm, nie 

będzie na to czasu. Należy mieć na uwadze, że na ulotce jest zapisane, że te tabletki pomagają, ale też 

mogą zaszkodzić. 

Sołtys Janusz Warpechowski zapytał o rolę sołectw, w związku z tą sytuacją, która chyba jest 

traktowana jako poważna, skoro we wszystkich jednostkach Straży Pożarnej są te tabletki oraz o to,  

w jaki sposób przewidziana jest ochrona ludności w naszej gminie. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odpowiedziała, że te tabletki są nie tylko dostępne w gminnych 

Strażach Pożarnych, ale również w gminie. W razie alarmu, są wyznaczone dwa punkty wydawania 

tabletek. W Szkole Podstawowej w Gródku i w budynku szkoły w Załukach. Tak jak poinformował 

Wojewoda, tabletki będą wydawane wszystkim chętnym. Nie ma konieczności, aby przychodziła cała 
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rodzina. Po tabletki może przyjść jedna osoba i pobrać dla wszystkich domowników. Natomiast jeśli 

chodzi o schrony i inne zabezpieczenia to nie mamy takiej wiedzy na ten temat. Biorąc pod uwagę, że 

z reguły są atakowane punkty strategiczne to mamy nadzieję, że nasza gmina jest raczej na uboczu.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza poinformował, że są organizowane plany na wypadek tego 

rodzaju zagrożeń. Natomiast, te plany odnoszą się do takich podstawowych działań 

i warunków, które posiadamy, czyli zabezpieczenie miejsc. Natomiast, jeśli chodzi o schrony to takich 

typowych miejsc, oznaczonych jako schron nie mamy. Ten temat powinniśmy zostawić na odrębne 

spotkanie. Wówczas kompleksowo przedstawimy dane odnośnie zabezpieczenia naszej gminy 

na wypadek wojny. 

Ad.  20 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili uwag ani uzupełnień 

do udostępnionego na stole protokolanta protokołu z XXXIX Sesji Rady Gminy Gródek. W związku 

z powyższym, poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 

Głosowało 13 radnych:  

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 2. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

że protokół z XXXIX Sesji Rady Gminy został przyjęty, a następnie zostanie podpisany. 

 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XL Sesji Rady Gminy został zrealizowany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom sesji, 

a następnie zamknął obrady stwierdzając „Zamykam obrady XL Sesji Rady Gminy Gródek”. 

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności zaproszonych gości; 

4. Lista obecności sołtysów; 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

6. Uchwała Nr XL/337/22 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gródek na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2022-2037; 

7. Uchwała Nr XL/338/22 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2022 r.; 

8. Uchwała Nr XL/339/22 Rady Gminy Gródek w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Gródek; 

9. Uchwała Nr XL/340/22 Rady Gminy Gródek w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody; 

10. Uchwała Nr XL/341/22 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości; 

11. Uchwała Nr XL/342/22 Rady Gminy Gródek w sprawie nieodpłatnego przyjęcia nieruchomości do zasobu Gminy Gródek; 

12. Uchwała Nr XL/343/22 Rady Gminy Gródek zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach prowadzonych przez Gminę Gródek; 

13. Uchwała Nr XL/344/22 Rady Gminy Gródek w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli; 
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14. Uchwała Nr XL/345/22 Rady Gminy Gródek w sprawie Programu Współpracy Gminy Gródek z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2023 r.; 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Gródek w roku szkolnym 2021/2022; 

16. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy i Wójtowi Gminy, stosownie 

do art. 24h ustawy o samorządzie gminnym 

17. Uchwała Nr XL/346/22 Rady Gminy Gródek w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy, Kopia Petycji z dnia 1 sierpnia 2022 r. 

18. Kopia petycji z dnia 1 sierpnia 2022 r. 

19. Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w sprawie petycji wniesionej przez Janusza Króla, a dotyczącej utworzenia 

Młodzieżowej Rady Gminy; 

20. Uchwała Nr XL/347/22 Rady Gminy Gródek w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Świsłocz”; 

21. Projekt Statutu Związku Powiatowo-Gminnego; 

22. Wniosek Komendanta Placówki Straży Granicznej w Bobrownikach; 

23. Stanowisko Rady Gminy Gródek; 

24. Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

25. Potwierdzenie odbioru materiałów na XL Sesję Rady Gminę Gródek; 

26. Nagranie z obrad XL Sesji Rady Gminy Gródek. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

           Przewodniczący Rady  

    

                 Wieczysław Gościk            

                 Protokołowała 

   

    podinspektor Katarzyna Anchimowicz 


